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§ 1. Sammanträdets öppnande och godkännande av 

dagordningen 

 
Ordförande öppnade mötet och dagordningen godkändes 

 

§ 2. Val av justerare 

 
Lars Erik Karlsson och Anne-Marie Bergström valdes att justera 

protokollet 

 

§ 3. Anmälan av protokoll 

 

Pensionärsrådets protokoll 2017-04-12 

 
§ 4. Aktuella och kvarvarande frågor 

 

Mathållningen på Hägersten-Liljeholmens äldreboenden, enligt 

Birgitta Airas frågor: 

Birgitta Airas inbjuds att delta i samverkansmöte/fikaträff med 

Sodexo och personal på Fruängsgården den 17 maj, 23 maj eller  

7 juni. 

 

Bevakning av byggregler rörande dörröppnare, enligt Lola 

Carlssons förfrågan: 

Anneli Rydström meddelar att enligt byggreglerna så ska 

dörröppnare i huvudentrén installeras vid nybyggnationer. 

Det bör också finnas dörröppnare till soprum och tvättstuga.  

 

    § 5. Aktuell information från förvaltningen 

 

    Avdelningen för äldreomsorg anordnar i höst föreläsningar om 

bemötande av personer med demenssjukdom för personalen. Ola 

Polmé kommer att föreläsa vid tre tillfällen, 13 september, 11 

oktober och 25 oktober. Tiden är 13-16. Inbjudningar kommer att 

skickas till pensionärsrådet.  
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§ 7. Övriga frågor 

 

Pensionärsrådet vill läsa förtroenderådens protokoll och undrar 

om dessa skickas in till förvaltningen: 

Ibland har förtroenderådens protokoll skickats in till 

förvaltningen, men inte alltid. Lola Carlsson ska kontakta 

ordföranden i Fruängsgårdens förtroenderåd. 

 

Protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) 

2017-04-18 
 

§ 10. Slutrapport från utredning av servicehus 

Pensionärsrådet stödjer KPR:s yttrande. 

 

§ 11. Tillskapande av aktivitetscenter vid seniorboenden 

(trygghetsboenden) 

Pensionärsrådet stödjer KPR:s yttrande. 

 

§ 13. Sammanställning av kvalitetsobservationer för år 2016 

Pensionärsrådet stödjer KPR:s yttrande. 

 

§ 21. Förfrågningsunderlag för upphandling av privata 

utförare till stadens valfrihetssystem för hemtjänst enligt LOV 

Pensionärsrådet stödjer KPR:s yttrande. 

 

 

Protokoll från Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnds 

sammanträde 2017-04-20 

 
§ 4. Underlag för budget 2018 med inriktning 2019 och 2020 

Pensionärsrådet stödjer Hans Tjernströms (C) yttrande om vikten 

av att prioritera maten i stadsdelens förskolor, skolor och 

äldreboenden. 

 

 § 11. Trafikförändringar i SL- trafiken 2017/2018 (T 18), 

yttrande till kommunstyrelsen 

Pensionärsrådet stödjer stadsdelsnämndens yttrande. 
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§ 4. Aktuella och kvarstående frågor 

 

Ny tid för pensionärsrådets sammanträden 

Beslut fattas om att pensionärsrådet ska sammanträda onsdag i 

veckan före stadsdelsnämndens månatliga sammanträde. Tiden är 

kl.14:00 med förmöte kl.13:00. Kommande datum för 

pensionärsrådets sammanträden 2017 är 7 juni, 23 augusti, 13 

september, 11 oktober, 15 november och 6 december. 

 

Möte med nämndens gruppledare 

Möte med nämndens gruppledare och förvaltningschefen är bokat 

den 15 juni kl.16:00, förvaltningshuset plan 9. På 

pensionärsrådets sammanträde den 7 juni ska en dagordning med 

frågor till politikerna och förvaltningschefen göras klar. 

 

Utredning om avslag på ansökningar från 2012 och framåt, 

läge och resultat 

Ärendet med redovisning och rapport ska vara klart till 

stadsdelsnämndens sammanträde den 15 juni. 

 

Vilka krav finns det på hemtjänstpersonalens legitimation 

Enligt Stockholms stads LOV-avtal med privata 

hemtjänstutförare ska hemtjänstpersonalen kunna visa upp en 

namnbricka med sitt namn och företagets namn.  

 

Stimulansmedel för ökad bemanning 

Förvaltningen har ansökt om ca 18 mnkr i stimulansmedel  

och blivit beviljade 7,6 mnkr. 
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§ 5. Aktuell information från förvaltningen 

 
Förvaltningen arbetar vidare med omorganisationen av 

Fruängsgården. Marie Bergström har fått utökat ansvar. Petra 

Nilsson, enhetschef för Fruängsgårdens vård- och omsorgsboende 

har slutat. Båda biträdande enhetscheferna på Fruängsgårdens 

vård- och omsorgsboende kommer att sluta. 

 

Avdelningen för äldreomsorg har arbetat med tertialrapporten och 

har fokus på maten på förvaltnings äldreboenden och inom 

hemtjänsten. Det gäller kvaliteten på både maten och 

måltidssituationen. Förvaltningen har en dietist och kostombud 

finns på alla enheter.  

 

Pensionärsrådet frågar vad tanken med hemtjänstens 

omorganisation var och varför det blev en ny omorganisation. 

Anneli Rydström berättar att tanken med att dela upp enheten i 

två enheter med ansvar för olika delar av stadsdelen var att 

komma närmare hemtjänstkunderna och på så sätt spara in på 

personalens resvägar/gångtid. Det visade sig dock att 

samordningen och flexibiliteten i personalstyrkan minskade. Nu 

har man istället en hemtjänstenhet med en enhetschef och två 

biträdande enhetschefer. Personalen kommer att utgå från fyra 

olika lokaler i stadsdelen. Med den nya organisationen kan man 

både få ökad samordning och flexibilitet i personalstyrkan och 

kortare resvägar/gångtid till hemtjänstkunderna. 

 

Projektet Tryggt mottagande i hemmet, där Hägersten-

Liljeholmen har varit pilotstadsdel, ska implementeras i hela 

staden. 
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§ 6. Ärenden till stadsdelsnämnden 

 
Beslutsärende 7, Verksamhetschef enligt hälso- och 

sjukvårdslagen vid Fruängsgårdens vård- och omsorgsboende 

Under rubriken ”Förvaltningens förslag och synpunkter” står det 

att ett våningsplan har stängts för att anpassa utbudet utifrån 

efterfrågan. Pensionärsrådet invänder mot den formuleringen. Det 

är missvisande att tala om efterfrågan när så stor andel av dem 

som ansökt om plats på vård- och omsorgsboende får avslag.  

 

Beslutsärende 11, Lokala ordningsvakter (trygghetsvärdar).   

Pensionärsrådet stödjer förvaltningens yttrande.  

 

    Beslutsärende 4, Tertialrapport 1-2017 

På sidan 23 under rubriken ”Rättssäker och likställig 

biståndsbedömning” finns en formulering om uppsökande arbete. 

Pensionärsrådet vill veta mer om förvaltningens uppsökande 

arbete. Anneli Rydström säger att förvaltningens uppsökande 

arbete är ett fortsatt utvecklingsområde, där man behöver hitta 

nya kontaktvägar och former för att nå äldre som känner sig 

ensamma och isolerade. Förvaltningen tar gärna emot förslag från 

pensionärsrådet.  

 

Beträffande avsnittet om äldreomsorg på sidorna 20-27 framförde 

ordförande kritiska synpunkter på formuleringarna om 

personalutbildning, biståndsbedömning och boendeplanering 

m.m. Enligt hans uppfattning kunde en del formuleringar snarare 

uppfattas som målsättningar än en korrekt beskrivning av dagens 

verklighet. Inför mötet hade han utformat en skrivelse i ärendet. 

Pensionärsrådets ledamöter ombads nu att inkomma med 

synpunkter på denna, så att ett gemensamt yttrande kan antas vid 

nästa sammanträde. 
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§ 7. Övriga frågor 

 
Inga övriga frågor diskuterades. 

 

§ 8. Nästa sammanträde 

 
Nästa sammanträde blir den 7 juni 2017 kl.14:00  

med förmöte kl.13:00. Förhoppningsvis kan vi ha mötet på 

Trekantens servicehus. Meddelande om detta skickas ut senare. 

 

§ 9. Sammanträdet avslutas 

 
   Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarade därmed 

sammanträdet avslutat. 

 

 
 

 

 
 

 

 

 

 

 

     

 

 

 

 

 

 

    

 

 

 


